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Chechnya: Council of Europe Anti-Torture Committee 
makes a public statement 
 
Strasbourg, 13.03.2007 - The Council of Europe's Committee for the Prevention of 
Torture and Inhuman or Degrading Treatment or Punishment (CPT) today issued a 
public statement concerning the Chechen Republic of the Russian Federation (available 
at http://www.cpt.coe.int/en). 
 
The CPT's public statement is made under Article 10, paragraph 2, of the European 
Convention for the Prevention of Torture and Inhuman or Degrading Treatment or 
Punishment. Article 10 (2) provides that if a Party to the Convention "fails to cooperate or 
refuses to improve the situation in the light of the Committee's recommendations, the 
Committee may decide, after the Party has had an opportunity to make known its views, 
by a majority of two-thirds of its members to make a public statement on the matter." 
 
This is the third time the CPT has made a public statement concerning the Chechen 
Republic. The previous statements were made in July 2001 and July 2003. 
 
 
 
 
Tchétchénie: déclaration publique du Comité anti-torture 
du Conseil de l'Europe 
 
Strasbourg, 13.03.2007 - Le Comité pour la prévention de la torture et des peines ou 
traitements inhumains ou dégradants du Conseil de l'Europe (CPT) a rendu publique 
aujourd'hui, une déclaration concernant la République tchétchène de la Fédération de 
Russie (texte disponible sur http://www.cpt.coe.int/fr). 
 
La déclaration publique du CPT s'inscrit dans le cadre de l'Article 10, paragraphe 2, de 
la Convention européenne pour la prévention de la torture et des peines ou traitements 
inhumains ou dégradants. L'Article 10, paragraphe 2, stipule que si une Partie à la 
Convention "ne coopère pas ou refuse d'améliorer la situation à la lumière des 
recommandations du Comité, celui-ci peut décider, à la majorité des deux tiers de ses 
membres, après que la Partie aura eu la possibilité de s'expliquer, de faire une 
déclaration publique à ce sujet ". 
 
Cette déclaration publique est la troisième émanant du CPT au sujet de la République 
tchétchène, les déclarations précédentes datant de juillet 2001 et de juillet 2003. 
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